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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser vice ordföranden Anders Göransson (S) att 
tillsammans med ordföranden Christoffer Järkeborn (M) justera 
protokollet den 28 september 2021. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan. 
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§ 3 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8 a föräldrabalken (FB)  
Borttagen pga sekretess. 
SÖD 2021/859 
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§ 4 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § första 
stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)  
Borttagen pga sekretess. 
SÖD 2021/860 
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§ 5 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § första 
stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)  
Borttagen pga sekretess. 
SÖD 2021/861 
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§ 6 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § första 
stycket, punkt 1 föräldrabalken (FB)  
Borttagen pga sekretess. 
SÖD 2021/862 
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§ 7 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § andra 
stycket föräldrabalken (FB)  
Borttagen pga sekretess. 
SÖD 2021/863 
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§ 8 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § andra 
stycket föräldrabalken (FB)  
Borttagen pga sekretess. 
SÖD 2021/864 
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§ 9 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § andra 
stycket föräldrabalken (FB)  
Borttagen pga sekretess. 
SÖD 2021/865 
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§ 10 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § andra 
stycket föräldrabalken (FB)  
Borttagen pga sekretess. 
SÖD 2021/866 
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§ 11 
Upphandling av dagverksamhet med inriktning demens  
SÖD 2020/1073 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra en 
utredning av de organisatoriska förutsättningarna och strukturen för 
Guldäggets, Grindstugans, Pärlans och Magdas dagverksamheter 
som underlag i arbetet med att ta fram ett nytt 
upphandlingsunderlag av dagverksamhet med inriktning demens. 
2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsatt driva 
Guldäggets, Grindstugans, Pärlans och Magdas dagverksamheter i 
förvaltningens regi tills en ny upphandling kan genomföras. 

Reservationer 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Antonia Simon (Fi), Cassandra Solback (S) och Anna-Karin 
Lindahl (S) ställer sig bakom det gemensamma förslaget till beslut 
från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden gav den 28 maj 2020 förvaltningen i uppdrag att 
genomföra en upphandling av dagverksamhet med inriktning 
demens. Upphandlingen gällde driften av Guldäggets, 
Grindstugans, Pärlans och Magdas dagverksamheter med inriktning 
demens för personer över 65 år. Upphandlingen vanns av 
Ersta  Diakonisällskap. Efter vunnen upphandling sökte Ersta 
Diakonisällskap tillstånd från Inspektionen för vård och omsorg, 
IVO, att driva verksamhet för dessa fyra dagverksamheter. IVO 
fattade beslut om att avslå alla fyra ansökningar. IVO:s 
sammantagna bedömning är att Ersta diakonisällskap inte har 
förutsättningar att bedriva verksamheten med god kvalitet och 
säkerhet i enlighet gällande lagstiftning. Ersta diakonisällskap valde 
att inte överklaga IVO:s beslut. En förtida uppsägning av avtalet 
avseende driften av dagverksamheterna mellan förvaltningen och 
Ersta diakonisällskap genomfördes och verksamheterna fick övergå 
till förvaltningens regi från den 1 september 2021. Förvaltningen 
föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra en 
utredning av de organisatoriska förutsättningarna och strukturen för 
Guldäggets, Grindstugans, Pärlans och Magdas dagverksamheter 
som underlag i arbetet med att ta fram ett nytt 
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upphandlingsunderlag. Fram till dess att en ny upphandling kan 
genomföras föreslår förvaltningen att Guldäggets, Grindstugans, 
Pärlans och Magdas dagverksamheter fortsatt drivs i 
förvaltningens  regi. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) föreslår att 
nämnden beslutar enligt det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet (bilaga). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Socialdemokraterna och Vänsterpartiets 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2020/1073-5 §11 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Upphandling av dagverksamhet med 
inriktning demens  
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Bilaga § 11 – Förslag till beslut S, V och Fi 

2021-09-23 
Ärende 11 

Ny upphandling av 
dagverksamhet med 

inriktning demens 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Frida Nehrfors Hultén V  

Antonia Simon Fi 
 
 
Förslag till beslut 
 
Att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att se till att verksamheterna permanent 
övergår i egen regi.  
 
Varje upphandling kostar. I pengar, som betalas av det gemensamma. I ökad 
osäkerhet och ökad kortsiktighet, som betalas av brukare och medarbetare. Vem 
vill investera i en verksamhet som snart ska tas över av någon annan?   
 
Att som förvaltningen föreslår driva verksamheten i egen regi i väntan på ev. ny 
upphandling kommer att bidra till den ovan beskrivna osäkerheten och 
kortsiktigheten. Bergsunds vård- och omsorgsboende, med dess frekventa byte av 
utförare, är ett avskräckande exempel på vad som händer när byte av huvudman 
och kortsiktighet präglar verksamheten. Dessutom kommer det kosta pengar i 
form av ökad byråkrati. Vi vill därför att verksamhet stannar i egen regi med 
ökade resurser.  
 
I övrigt vill vi hänvisa till det gemensamma förslaget till beslut från S, V och Fi 
när driften av verksamheterna var uppe till avgörande september 2020, se nedan.  
 
I övrigt vill vi hänvisa till vår text från maj 2020 när nämnden fattade beslut om 
att ta fram ett upphandlingsunderlag i detta ärende: 
 
Förslag till beslut  
 
Att låta verksamheterna återgå i egen regi 
 
På föregående nämnd beslutade vi att upphandla Hammarby- och Danvikstulls 
dagliga verksamheter. Vi argumenterade då för att den verksamheterna borde 
drivas i egen regi utifrån följande argument:  
 
Vi slipper den detaljstyrning som är en oundviklig konsekvens av att upphandla 

Sida 16 (80)



 

 

2 (2) 

med hjälp av LOU1. Vi kan fokusera på utveckling utan att tappa i kontinuitet.  
 
Att det blir lägre kostnader att upphandla stämmer bara om perspektivet är 
nämndens ekonomi. Lyfter vi blicken så ser vi att LOU-upphandlingar både driver 
byråkrati och kostar mångdubbelt mer för LSS-området som helhet. Och det 
områden betalas med gemensamma resurser, inget annat.  
 
De senaste åren har vi sett en explosion av dagliga verksamheter. Nästan 
uteslutande är det privata utförare som etablerar sig inom ramen för lagen om 
valfrihet (LOV2). Att då fortsätta med LOU-upphandlingar framstår som 
obegripligt. Det är en politik från en svunnen tid.  
 
Tilläggas kan att Frösunda, när de vann upphandlingen förra gången gjorde ett 
försök till s.k. hyvling. Alla heltider skulle omvandlas till tjänster på 90%. Det 
misslyckades dock tack vare hårt arbete inte minst från lokala fackliga företrädare.  
 
Ovanstående resonemang är applicerbart också i den här upphandlingen. Med 
undantaget att inga försök till hyvling förekommit på Guldäggets, Grindstugans 
m.fl. verksamheter. Vad vi vet. Underlaget från förvaltningen är mycket 
knapphändigt vilket gör det svårt att bilda sig en uppfattning om hur 
verksamheten fungerat.   
 

 
1 Lagen om offentlig upphandling 
2 Lagen om valfrihet 
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§ 12 
Ny upphandling av Tellus fritidscenter och Tanto 
seniorlokus  
SÖD 2021/273 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att arbeta 

vidare med ersättningsfrågan gällande kommunövergripande 
verksamhet i olika forum i staden för att öka 
förutsättningarna för en verksamhet av god kvalitet samt för 
att öka möjligheterna för verksamheten att utvecklas i linje 
med målgruppernas behov och önskemål. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att från och 
med den 1 januari 2022 driva Tellus fritidscenter och Tanto 
seniorlokus i förvaltningens regi tills en ny upphandling kan 
genomföras. 

Reservationer 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Antonia Simon (Fi), Cassandra Solback (S) och Anna-Karin 
Lindahl (S) ställer sig bakom det gemensamma förslaget till 
beslut från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden gav den 24 september 2020 förvaltningen i 
uppdrag att genomföra en upphandling av Tellus fritidscenter och 
Tanto seniorlokus. Ett anbud inkom och förvaltningen kunde 
konstatera att anbudet inte uppfyllde de obligatoriska kraven i 
kravspecifikationen. Den 2 juni 2021 beslutade förvaltningen därför 
att avbryta upphandlingen. Avtalet med nuvarande entreprenör 
Tellus fritidscenter AB upphör den 31 december 2021. Tellus 
fritidscenter och Tanto seniorlokus är kommunövergripande öppna 
verksamheter som vänder sig till seniorer och seniorer med 
funktionsnedsättning som bor i Stockholms stad. Stadens 
kommunövergripande verksamheter är anslagsfinansierade. 
Storleken på anslaget fastställs av kommunfullmäktige i samband 
med beslut om stadens budget. Anslaget har varit oförändrat sedan 
år 1997 medan kostnaderna för att driva verksamheterna ökat. 
Förvaltningen vill därför föreslå att nämnden ger förvaltningen i 
uppdrag att arbeta vidare med ersättningsfrågan gällande 
kommunövergripande verksamhet i olika forum i staden för att öka 
förutsättningarna för en verksamhet av god kvalitet och för ökade 
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möjligheter att utvecklas i linje med målgruppernas behov och 
önskemål. Förvaltningen gör bedömningen att det blir svårt att 
hinna göra en ny upphandling dels utifrån tidsaspekten men även 
rådande ersättningsnivåer. I avvaktan på resultatet av förvaltningens 
arbete med ersättningsnivåerna och till dess att en ny upphandling 
kan genomföras föreslår förvaltningen för nämnden att Tellus 
fritidscenter och Tanto seniorlokus ska drivas i förvaltningens regi 
från och med 1 januari 2022. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) föreslår att 
nämnden beslutar enligt det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet (bilaga). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Socialdemokraterna och Vänsterpartiets 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/273-3 §12 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Ny upphandling av Tellus fritidscenter och 
Tanto seniorlokus 
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§ 12 – Förslag till beslut (S, V, Fi) 

2021-09-23 
Ärende 12 

Ny upphandling av Tellus 
fritidscenter och Tanto seniorlokus 

 
  Anders Göransson m.fl. S 

Frida Nehrfors Hultén V  
Antonia Simon Fi 

 

Förslag till beslut 
 
Att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att se till att verksamheterna permanent 
övergår i egen regi.  
 
Varje upphandling kostar. I pengar, som betalas av det gemensamma. I ökad 
osäkerhet och ökad kortsiktighet, som betalas av brukare och medarbetare. Vem 
vill investera i en verksamhet som snart ska tas över av någon annan?   
 
Att som förvaltningen föreslår driva verksamheten i egen regi i väntan på ev. ny 
upphandling kommer att bidra till den ovan beskrivna osäkerheten och 
kortsiktigheten. Bergsunds vård- och omsorgsboende, med dess frekventa byte av 
utförare, är ett avskräckande exempel på vad som händer när byte av huvudman 
och kortsiktighet präglar verksamheten. Dessutom kommer det kosta pengar i 
form av ökad byråkrati. Vi vill därför att verksamhet stannar i egen regi med 
ökade resurser.  
 
Avslutningsvis. På pensionärsrådet lyftes tanken att pensionärsorganisationerna 
också skulle kunna nyttja lokalerna. Vi tycker det låter som en klok idé.   
 
I övrigt vill vi hänvisa till det gemensamma förslaget till beslut från S, V och Fi 
när driften av verksamheterna var uppe till avgörande september 2020, se nedan.  
 
 
Förslag till beslut  
 
Att fortsätta verksamheten i egen regi 
 
Genom att driva verksamheterna i egen regi uppkommer flera synergieffekter 
mellan ovanstående verksamheter och befintliga kommunala verksamheter. Tanto 
aktivitetscenter, som ligger i samma hus som Tanto seniorlokus, skulle bl.a. få 
tillgång till ett ordentligt kök (jämför Nytorgsgårdens vård- och omsorgsboende 
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och Nytorgets förskola som idag delar kök). På Tellusfritidscenter finns 
motsvarande fördelar då servicehuset har flera sociala verksamheter som skulle 
vinna på att drivas av samma utförare.   
 
Förvaltningen lyfter ekonomin, och de engångskostnader som uppstår vid ett 
övertagande, som ett skäl att upphandla igen. Det resonemanget bortser helt från 
de kostnader som uppkommer dels för att administrera själva upphandlingen (och 
ev. överklaganden) dels själva kostnaden för att lägga ett anbud. De senare betalas 
trots allt av gemensamma resurser, oavsett vem som lämnar dem.  
 
Både Tellus fritidscenter och Tanto Seniorlokus har haft samma ledning under 
lång tid. Först under många år i kommunal regi sedan som upphandlad 
verksamhet. Det har varit en bra lösning. Nu har det dock kommit till vår 
kännedom att tidigare ledning inte avser att fortsätta och då faller det starkaste 
argumentet för att göra en ny upphandling.   
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§ 13 
Tertialrapport 2 2021 för Södermalms stadsdelsnämnd  
SÖD 2021/533 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till tertialrapport 2, 
inklusive bilagor, och överlämnar den till kommunstyrelsen och 
stadens revisorer. 
2. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till nytt årsmål på 
indikator under kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet 
1.1 och förslag till reviderat årsmål, i linje med 
kommunfullmäktiges nya årsmål, på indikator under 
kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet 1.4. 
3. Nämnden begär budgetjustering om -1,7 mnkr avseende 
minskade kapitaltjänstkostnader. 
4. Nämnden begär budgetjustering om 2,1 mnkr avseende kostnader 
för kommunalt bostadsbidrag för personer med 
funktionsnedsättning. 
5. Nämnden begär budgetjustering om 4,0 mnkr avseende ökade 
utgifter för inventarier. 
6. Nämnden anmäler omslutningsförändringar om 42,8 mnkr. 
7. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Reservationer 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga). 
  
Christina Wallmark (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga). 

Särskilt uttalande 
Christoffer Järkeborn (M), Filip Solsjö (M), Harald Eriksson (M), 
Anders Karlsson (M), Anne-Lie Elfvén (L), Magnus Palm (MP) och 
Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt uttalande från 
majoriteten (bilaga). 
  
Frida Nehrfors Hultén (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga). 
  
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S) och 
Magnus Nilsson (S) lämnar ett särskilt uttalande från 
Socialdemokraterna (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Roslana Cederhage (M) och Anneli Önneby (MP) ställer sig bakom 
det särskilda uttalandet från majoriteten. 
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Cassandra Solback (S) och Anna-Karin Lindahl (S) ställer sig 
bakom det särskilda uttalandet från Socialdemokraterna. 
  
Cassandra Solback (S), Anna-Karin Lindahl (S) och Antonia Simon 
(Fi) ställer sig bakom det gemensamma förslaget till beslut från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
  
Antonia Simon (Fi) lämnar även in ett eget ersättaryttrande från 
Feministiskt initiativ (bilaga). 
  
Ulf Wester (SD) ställer sig bakom Sverigedemokraternas förslag till 
beslut. 
  

  
  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet redovisas i förvaltningens tjänsteutlåtande. Förvaltningen 
gör bedömningen att kommunfullmäktiges treinriktningsmål 
kommer att uppfyllas under året. Bedömningen grundas på att 
samtliga tolv mål för verksamhetsområdet som är kopplade till 
inriktningsmålen bedöms uppfyllas och samtliga 27 nämndmål 
bedöms uppfyllas. Tertialrapport 2 med helårsprognos visar på 
ett överskott om 83,0 mnkr efter resultatöverföring. Denna 
bedömning har beaktat ekonomiska effekter av pandemin. Ärendet 
redovisas i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
  
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) föreslår att 
nämnden beslutar enligt det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet (bilaga). 
  
Christina Wallmark (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas förslag (bilaga). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut - 
förvaltningens förslag, Socialdemokraterna och Vänsterpartiets 
förslag samt Sverigedemokraternas förslag. Ordföranden ställer 

Sida 23 (80)



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/533-3 §13 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Tertialrapport 2 2021 för Södermalms 
stadsdelsnämnd  
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Frida Nehrfors Hultén V 
 

Särskilt uttalande  
 
Vänsterpartiet ser att det görs mycket positivt arbete i stadsdelen. Det är glädjande att ta del 
av parkarbetet med fokus på att öka den biologiska mångfalden för att gynna pollinerare och 
de klimatinvesteringar som görs med växtbäddar av biokol och förbättrad sophantering i de 
offentliga miljöerna. Omställningen av all stadsdelens verksamhet för att nå stadens 
klimatmål behöver dock genomsyra alla beslut, inköp och planering på alla nivåer. Vi hoppas 
att stadens fortsatta arbetet med Agenda 2030 kan leda till att stadsdelen får bättre 
analysverktyg och tydligare kan föreslå och göra strukturella förändringar för att bli 
klimatneutral.  
 
Andel utbildade förskolepedagoger anges till 37,5 % vilket är under det nationella snittet och 
tyvärr minskande sett över tid, trots det uppfylls målet då det är satt så lågt. Vi anser att 
politiken måste sätta ett högre mål, en högre andel utbildad personal gör att 
arbetsbelastningen blir mer rimlig för de pedagoger som ska leda verksamheten samt 
säkerställer att kvaliteten blir bra för barnen.  
 
Det är glädjande med de höga betygen från förskolans brukarundersökning, samtidigt ser vi 
att en minskande andel av barnen på Södermalm går i den kommunala förskolan. Vi ser 
behovet att synliggöra den fina verksamheten mer och aktivt nå ut till nyblivna föräldrar för 
att få fler föräldrar att välja den kommunala verksamheten. Skolplattformen har ju visat sig 
problematisk i hela staden och ansträngningar måste göras för att nå ut med information även 
till de 25% av föräldrarna som inte använder skolplattformen. Kommunikation mellan 
hemmet och förskolan behövs för barnens skull oavsett om föräldrar använder eller har 
tillgång till den digitala tekniken.  
 
Det är viktigt att satsa på ungdomar för att se till att de får en bra start i livet oavsett 
hemförhållanden. Vi ser att det är väldigt positivt att stadsdelen rustat bra med fältassistenter 
och mobila fritidsledarteam samt samverkan med andra aktörer inom ramen för BUS. Vi 
noterar att pojkar är familjehemsplacerade i större utsträckning än flickor och att färre pojkar 
under placeringen klarar godkänt i kärnämnena samt är mer aktuella för brott. Stora resurser 
måste läggas på att bryta dessa mönster, för att ge barnen möjlighet till egen framtida 
försörjning och goda liv. 

Sida 25 (80)



Bilaga § 13  - Särskilt uttalande (V) 

 
Förvaltningen ser att man kommer nå målen för erbjudna feriejobb vilket såklart är positivt 
men vi önskar att majoriteten kunde se till behoven och den trängda situationen som 
pandemin har inneburit för unga och vågat sätta ett mycket högre mål för andel feriejobb till 
unga. I en svår arbetsmarknad när mycket av gymnasietiden fått tillbringas hemma framför en 
skärm hade detta, ett första steg, in på arbetsmarknaden, varit välbehövt för fler.  
 
Söktrycket på kollo har varit högt i flera år och det här året fick endast 6000 av de ca 10 000, 
alltså 60% av barnen, som sökte en plats. Kollo finns till för att barn under sommaren ska 
kunna få en meningsfull fritid oavsett familjens ekonomiska förutsättningar och möjliggör att 
barn från olika stadsdelar möts vilket är värdefullt i vår segregerade stad. Politiken behöver 
framöver möjliggöra fler kolloplatser.  
 
Vänsterpartiet ser positivt på att äldreomsorgsavdelningens organisation har förstärkts med 
nya tjänster och verksamhetsförlagda utbildningar. Pandemin har synliggjort många brister i 
äldreomsorgen och hemtjänsten och det är viktigt att det nödvändiga förändringsarbetet 
fortsätter även om effekterna av pandemin lyckligtvis klingar av. Det behövs dock än fler 
kollegor och fasta anställningar för att fortsätta förbättra personalkontinuiteten.  
Vi noterar att det finns ett växande stödbehov bland personer som är 65 år och äldre och 
riskerar att hamna i hemlöshet, bland annat på grund av missbruk eller psykisk ohälsa. Då 
andelen äldre prognostiseras att öka på Södermalm är det viktigt att hitta bra sätt att hjälpa 
den här gruppen så att hemlöshet kan undvikas.  
  
Majoriteten har under året, liksom tidigare, verkat för ökade privatiseringar av vår välfärd och 
vill att förvaltningen kontinuerligt ska pröva att upphandla verksamhet i konkurrens. Vi har 
under början av året sett att flera upphandlingar misslyckats och att verksamheten efter 
genomförd kostsam upphandling fått återtas i egen regi. Att genomföra upphandlingar för 
sakens skull anser vi vara skattepengar i sjön.  
 
Pandemin är ännu inte över och medarbetare i hela stadsdelen har jobbat hårt för att ställa om 
och möta alla utmaningar covid-19 medfört. Vänsterpartiet hade velat att det arbetet hade fått 
göras med en budget utan generella effektiviseringar och långsiktiga satsningar på välfärden. 
De som arbetar i våra verksamheter ska känna att de har förutsättningar att göra sitt jobb på 
bästa sätt.   

Sida 26 (80)



Södermalms stadsdelsnämnd
2021-09-23
Ärende 13
Dnr: SÖD 2021/533
Tertialrapport 2 2021
Antonia Simon (Fi)

Ersättaryttrande

Vi ser att det görs mycket i vår stadsdel och att många verksamheter har lyckats ställa om till
digitala och/eller alternativa lösningar under pandemin. Ett stort tack till alla medarbetare!

Vi i Feministiskt initiativ har en annan inriktning i politiken, bortom den grönblå majoritetens
skattesänkningar och nedskärningspolitik. Något som pandemin har visat oss alla är behovet
och vikten av en stark och hållbar offentlig sektor. Det är det offentliga som ser till att det
finns allt från förstärkningsteam inom hemtjänsten som även kan ta hand om smittade
brukare från de privata utförarna till förskola under sommaren för all den personal inom
vården som kanske inte kunnat ta ut sin semester. Och det är det offentliga som hållit uppe
många privata företag för att säkerställa att pandemin inte får än större ekonomiska
konsekvenser.

Feriejobblyft
Antalet feriejobben ökades till 700 från initiala 645 platser i början av året. Det är glädjande
att faktiskt 724 ungdomar har erbjudits feriejobb. Tillsammans med Socialdemokraterna och
Vänsterpartiet yrkade vi för att öka antal feriejobben till 1000. Det sa det blågröna styret nej
till. Vi vill se en större satsning på feriejobb så att fler ungdomar på Södermalm kan ges
möjlighet att växa och känna att de bidrar.

Kollolyft
I målen om antalet kolloplatser lever stadsdelen upp de förväntade resultaten. Det är
självklart glädjande att nära 10 000 barn och unga i vår stadsdel sökt till kolloverksamheten.
Det är däremot beklagligt att 4000 barn inte fick plats i kolloverksamheten. När vi vet hur
påtaglig pandemins konsekvenser varit för många barn och unga, är det viktigt att vi gör vårt
yttersta för att sommaren och fritiden ska bli meningsfull. Det finns för få kolloplatser
generellt i staden, och är något som centralt behöver åtgärdas.

Kulturområdet inom förvaltningen ska förstärkas med en kultursamordnare som har ett
särskilt fokus på kolloverksamheten. Det är beklagligt att rekryteringen är försenad och att
detta inte har prioriterats.

Barn och kultur: Fritidsenkät
Det är viktigt och positivt att verksamhet utvärderas och följs upp. Det är dock ett stort
problem när enkätsvararen inte vet vad som efterfrågas. I en enkät med frågan gällande
vilka kulturaktiviteter som man önskar få tillgång till på sin fritidsgård svarar de flesta av
ungdomarna att de är nöjda, men en relativt stor andel av ungdomarna svarar att de inte vet
eller uppger en idrottsaktivitet eller exempelvis bakning. Förvaltningen drar slutsatsen att
ungdomarna inte vet vad som menas med kulturaktivitet. Det, tycker vi, är ett stort problem.
Inte minst för enkätens resultat, men särskilt för ungdomarna som har en rätt till att veta vad
begreppet “kultur” omfattas av. Förståelsen vår kultur generellt och för vad kulturaktiviteter
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kan vara, behöver bli större. Utifrån barnrättsperspektivet är det viktigt att ge ungdomarna
verktyg och möjlighet att kunna påverka processer.

Våld mot kvinnor och barn
Kvinnojourer runt om i landet vittnar om ökat tryck av samtal från kvinnor.
Relationsvåldscentrum Innerstaden (RVCI) startades upp 2018 och vi är så glada att denna
insats finns. Under ett möte med RVCI framkom det att antalet ärenden ökat sedan de
började. En möjlig analys kan vara att fler kvinnor, men även män, vågar träda fram i större
utsträckning när de vet att hjälp finns. Det är positivt att förvaltningen förstärker
förebyggande insatser inom projektet IGOR som är polisens förebyggande satsning för att
bekämpa våld mot kvinnor. Vi på Feministiskt initiativ ser fram emot en utvärdering av
projektet och hoppas på fler satsningar på det förebyggande arbetet mot mäns våld mot
kvinnor.
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2021-09-23 
Ärende 13 

Tertialrapport 2 2021  
Anders Göransson m.fl. S 

 
Särskilt uttalande 
 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt Initiativ har ett antal förslag 
till beslut. Dessa presenteras i ett separat dokument.  
 
När det gäller själva tertialrapporten konstaterar vi att den dels ska behandla hur 
nämnden har uppfyllt de mål som satts upp i beslutet om verksamhetsplan för året, 
dels det ekonomiska utfallet och en prognos över den framtida utvecklingen under 
resten av året. D.v.s. en utvärdering av den politik som den borgerliga majoriteten 
bedrivit under årets fyra första månader utifrån sina målsättningar.  
 
Det är viktigt att konstatera att det som ska utvärderas är hur utvecklingen blivit i 
förhållande till målen för den borgerliga politiken. Vi Socialdemokrater hade 
andra mål. Vi hade också ytterligare ekonomiska resurser att tillföra vilket genom 
vår politik skulle ha gett medborgarna på Södermalm en högre kvalitet på de 
tjänster som stadsdelsnämnden skall tillhandahålla.  
 
Det är en svår tid att utvärdera. Stora delar av verksamheten har varit inställd eller 
satt på undantag. Kombinationen stort statligt stöd och minskad efterfrågan på 
vård- och omsorgsboende har skapat en urstark ekonomi. Vi kan dock konstatera 
att det här är ett fint stadsdelsområde med mycket goda förutsättningar i grunden.  
 
Utvecklingen på Bergsunds vård- och omsorgsboende är djupt oroande. Ständiga 
byten av huvudman och ägare är ingen bra grund för en bra verksamhet. Vi 
hoppas att de åtgärder som nu vidtagits i kombination med förvaltningens 
uppföljning leder till önskat resultat. Om nämnden väljer att genomföra vårt 
förslag att angående meddelarskyddet, se ärende 17, ser vi gärna att Bergsund får 
vara en pilot.  
  
Vi noterar att ”Beställarenheten har högre kostnader för gruppboende LSS och 
redovisar därmed ett underskott på grund av dyra individuella avtal.”  
 
I T1:an sa majoriteten nej till ett planerat boende i Persikan då kalkylen inte gick 
ihop. Vi oroar oss för att de ad hoc – lösningar som sannolikt kommer bli än 
vanligare i praktiken kommer bli dyrare. I Boendeplan för särskilt boende för 
personer med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 2021–2031 på 
marsnämnden på konstaterade stadsdelsförvaltningarna i innerstaden att det blir 
”…mycket svårt att möta behovet utan att antingen placera utanför LOV och/eller 
utanför innerstadens geografiska område.” 
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Det krävs ett samlat politiskt grepp kring den här frågan. Både lokalt och i staden.   
 
Arbetet med de boende på Vintertullen går in i mer intensiv fas under hösten. 
Flera hushåll står inför utflyttning.  
 
De som bor där är en del av Sveriges framtid. Lyckas vi med integrationen 
kommer de bli en stor tillgång. Det var utgångspunkten när vi bidrog till att 
boendet startade för fem år sedan. När vi startade en introduktionsförskola i 
Barnängen, när barnen sen integrerades i omkringliggande skolor och där vi sen 
startade upp pilotprojektet under förra mandatperioden. Den nuvarande 
majoriteten har fortsatt med det arbetet på ett bra sätt.  
 
Vi vill också berömma majoriteten för att den satsade på fler feriejobb än planerat. 
Vi hoppas de kan ”stjäla S, V och FI:s förslag om en satsning på fler feriejobb 
under vintern. Det skulle göra både stadsdelen och de unga gott.  
 
När det nu är det dags för de familjer som kom att flytta ut är det viktigt att vi 
säkerställer att de barn som ingår i dessa familjer inte kommer i kläm i processen. 
Detsamma gäller de som vräks från sin lägenhet. Ett bra boende är grunden för ett 
bra liv.  
 
De digitala inköpen inom hemtjänsten är ingen framgångssaga. De äldre vill inte 
nyttja tjänsten då det både blir dyrare och sämre. Vi vill påminna om vad vi skrev 
i T1:an och uppmana majoriteten till ett omtag: Med ett mål om En modern 
storstad med möjligheter och valfrihet för alla borde vi problematisera de digitala 
inköpen inom hemtjänsten. Det innebär att du som medborgare i dagsläget kan 
välja mellan Mathem. En utförare med ett sortiment som är mer begränsat än våra 
lokala handlare både vad gäller utbud och pris. Lösningen leder dessutom till att 
vi gynnar en extern aktör på bekostnad av Södermalms lokala näringsliv. Med ett 
ökat antal lastbilstransporter från centrallagret i Bromma som följd. Vi tycker det 
finns all anledning att fundera över den här utvecklingen. Och då har vi inte 
räknat på värdet att själv få gå i butiken och klämma på frukten.     
  
Några korta nedslag. Arbetet fortsätter. 
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2021-09-23 
Ärende 13 

Tertialrapport 2 2021  
Anders Göransson m.fl. S 

Frida Nehrfors Hultén V  
Antonia Simon Fi 

Förslag till beslut  
 
Vi bifaller förvaltningens förslag om att godkänna Tertialrapport 2 med följande 
tillägg:  
 

1. att utöka antalet feriejobb till minst 200 sammanlagt under höst-, vinter- 
och sportlov.   

 
2. Ett utveckla förvaltningens satsning Hälsohösten genom att    
a. ge ett skobidrag till alla anställda inom förskola och äldreomsorg samt 

övriga som jobbar i ”stå och gå – yrken” inom förvaltningens 
verksamheter. på 300 kr per år under 2021 och 2022, att utbetalas under 
december 2021 och januari 2022. 
 

b. tid avsätts och inplaneras för att ge medarbetarna möjlighet till 
strukturerad reflexion för att bättre kunna möta dödsfall och andra 
utmaningar.   
 

c. tillhandahålla frukt till att alla medarbetare inom förvaltningen.  
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                                                                                                                   Södermalms stadsdelsnämnd  

2021-09-23 
Dnr SÖD 2021/533      

Ärende 13 
 

Christina Wallmark (SD) 
Ulf Wester (SD) 

 
 
Tertialrapport Tertial 2 2021 för  
Södermalms stadsdelsnämnd 

 
Förslag till beslut 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
  
Därutöver vill vi anföra följande:   
 
Verksamhetsåret har liksom det förra, präglats av pågående pandemi.  

 

Överlag är Södermalm en välmående stadsdel som förvaltningen sköter på ett effektivt sätt. Vi har 
tillgång till både små och stora parkområden. Tyvärr har nöjdheten med parkskötseln minskat, och 
missnöjdheten med sophanteringen kvarstår. Mycket positivt är att medborgarnas möjlighet att få 
tillgång till dricksvatten i parkerna utreds av miljöförvaltningen som under perioden förtydligat 
anvisningen för hantering av vattenutkastare i stadsmiljön. Klotter är ett problem här, liksom i andra 
stadsdelar. Rekreationsytorna är många, liksom utbudet av fritidsaktiviteter. Även tryggheten upplevs 
som bra, även om det finns områden som är problematiska i trygghetssynpunkt som Fatbursparken och 
området runt Björns trädgård. Stadsdelens skolor är välfungerande, men det finns ett stort behov av 
fler platser.  

Vi vill rikta särskild uppmärksamhet på hur stadsdelen hanterar det faktum att Södermalm har tagit 
emot överlägset flest nyanlända av alla stadsdelar. Sverigedemokraterna har vid tidigare tillfällen genom 
frågor till förvaltningen försökt skapa sig en bild om hur det ser ut och vad vi kan förvänta oss i framtiden 
av detta faktum. Tyvärr har förvaltningens svar inte gett någon större klarhet, inte heller kastar denna 
rapport något ljus över de faktiska förhållandena. Uppfattningen är dock när man läser rapporten är att 
situationen är allt annat än tillfredställande.  
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Bilaga § 13 – Förslag till beslut SD 

Under punkten 1.1.1, ”Vuxna försörjer sig själva” framgår det att 18 personer var i arbetsträning under 
perioden. Det framgår dock inte hur stor andel dessa 18 personer är av samtliga arbetslösa. 7 personer 
anges som självförsörjande efter avslutad arbetsträning, men det nämns inte om erhållet arbete är på 
den öppna arbetsmarknaden eller skattesubventionerat. Det är anmärkningsvärt att målet är så lågt 
som 30 % för att bli uppfyllt. Någon statistik över utvecklingen av antal medborgare som inte är 
självförsörjande återfinns inte i rapporten. I synnerhet anser vi att situationen behöver beskrivas 
tydligare vad gäller vad som menas med självförsörjning inom gruppen nyanlända och för personer som 
ej har varit självförsörjande mer än ett år.  

 

Punkt 1.1.2 ”Nyanlända etablerar sig på arbetsmarknad, bostadsmarknad och i samhällslivet” anses 
också uppfylla målen. I höstas fick vi till oss i nämnden att ca 30 nyanlända ”var i arbete”. Samtliga 
arbeten var i äldrevården och skattefinansierade. Det framgick inte hur stor andel dessa 30 utgjorde av 
det totala antalet nyanlända som var arbetsföra och arbetslösa, därför går det inte att utvärdera om det 
är ett acceptabelt utfall. Det framgår inte av denna rapport hur det ser ut i dagsläget. 

I föregående tertialrapport kunde vi läsa att det i april bodde 417 vuxna personer på Vintertullen 
fördelat på de 207 lägenheter. I denna rapport framgår det inte hur många vuxna som bor där. Vid 
årsskiftet bodde 75 hushåll i fastigheten vars hyresavtal upphör under 2021 och hittills (31 juli) har 23 
hushåll flyttat. I det andra stora boendet, Tanto bor det 19 hushåll i boendets 22 lägenheter. Samtliga 
hushåll flyttade in 2018 vilket innebär att deras statsfinansierade etableringsstöd har löpt ut. Trots att 
endast 23 hushåll av 75 har flyttat från Vintertullen under det första och andra tertialet, anses att målet 
är nått. Bedömningen grundar sig i att förvaltningen utför de aktiviteter vars avsikt är att minska 
arbetslösheten och ordna annat boende för dem vars tid löpt ut. 

Vi ser oroande uppgifter över att det är väldigt få av de nyanlända som på två år lyckas med att etablera 
sig i samhället och bli självförsörjande samt hur boendet finansieras efter flytt. Många nyanlända hushåll 
har behov av kompletterande ekonomiskt bistånd p.g.a. höga boendekostnader, vilket inte är så konstigt 
på en bostadsmarknad som Stockholms. Det är ett problem att barnfamiljer ska behöva flytta från det 
ena tillfälliga boendet till det andra när tiden har löpt ut i anvisningsboendet eller i andrahandsboende.  

De nyanlända som inte beviljats etableringsersättning går vidare för handläggning i sin boendestadsdel. 
Det gäller också den nyanlände som behöver stöd från Socialtjänsten efter etableringsperioden. Med 
tanke på det stora antalet nyanlända, den höga arbetslösheten i gruppen samt den prekära 
bostadssituationen som råder här på Södermalm riskerar det som nämns här ovan att skapa stora behov 
av försörjningsstöd i närtid. 

En person som inte försörjer sig själv behöver bli försörjd av någon annan. Enligt beräkningar från 
Entreprenörskapsforum är det 700.000 personer i Sverige som inte är självförsörjande. Det motsvarar 
en sjundedel av den vuxna befolkningen. Sverige har fått en underklass som kan kopplas till etnicitet på 
grund av den ansvarslösa invandrings- och den verkningslösa integrationspolitiken. Denna situation är 
inte hållbar i längden. Det minsta vi på stadsdelsnivå kan göra är att på ett tydligt sätt visa hur det ser 
ut i vår stadsdel. Tyvärr saknas även detta i rapporten. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

     
2021-09-23 

 
 

Ärende 13 – Tertialrapport 13 
 

 
 

Christoffer Järkeborn, m.fl., M 
Anne-Lie Elfvén, L 
Magnus Palm, MP 

       Lars Rottem Krangnes, C 
       Frida Bondesson, KD 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
På Södermalm bor över 130 000 invånare och stadsdelsnämnden bedriver verksamhet som är 
viktig för invånarnas vardag och för att människor ska få en god livskvalité. Vi behöver 
ständigt fortsätta utveckla vår verksamhet och hela tiden arbeta för att skapa så välfungerande 
tjänster som möjligt där skattebetalarnas pengar används på ett effektivt, transparent och 
klimatvänligt sätt. 
 
Vi är förhoppningsvis äntligen på väg ut ur den extraordinär situationen som skapats av 
Covid-19 i vår stadsdel och många av våra verksamheter. Den pågående pandemin påverkar 
fortfarande oss alla och inte minst vår verksamhet på Södermalm. Ett omfattande 
anpassnings- och förändringsarbete görs och har gjorts inom hela vår verksamhet, inte minst 
inom äldreomsorgen för att skydda våra äldre och samtidigt se till att de har en bra tillvaro. 
Idag har vi kontroll på läget i stadsdelen. Många medarbetare har gjort ett helt fantastiskt 
arbete under det senaste året. Samhället håller nu på och öppnar upp allt mer och det är 
positivt men det är också viktigt att vi noga följer smittspridningen i stadsdelen och i våra 
verksamheter.  
 
Det är positivt att förvaltningen gör bedömningen att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål 
kommer att uppfyllas under året. Bedömningen grundas på att samtliga tolv mål för 
verksamhetsområdet som är kopplade till inriktningsmålen bedöms uppfyllas och samtliga 27 
nämndmål bedöms uppfyllas.  
 
Vi skulle framöver vilja att Stockholms stad började arbeta på ett annat sätt när det gäller våra 
mål. Vi skulle vilja att vi vågade vara mer ambitiösa i målsättningen och att vi därmed tror att 
vi skulle kunna bidra till att öka förändringstrycket än mer i våra verksamheter. Vi tycker att 
det viktigaste egentligen är om en verksamhet utvecklas i rätt riktning eller inte, inte huruvida 
en indikator är grön, gul eller röd.  
 
Det är också positivt att vi har en så god ekonomi i stadsdelsnämnden. På kort sikt ser vi att 
ekonomin i stadsdelsnämnden är under kontroll och vi ser ut att göra överskott även detta år. 
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Förvaltningen prognostiserar ett överskott för 2021 på 83 miljoner kronor efter 
resultatöverföring. Det är svårare än normalt att prognostisera ekonomin på grund av 
pandemin.  
 
Vi är dock oroade över vad pandemin kommer att orsaka för långsiktigt ökade kostnader för 
exempelvis försörjningsstöd och vikande skatteintäkter när vi nu ser att arbetslösheten har 
ökat i Stockholm. Ekonomin i Stockholm har drabbats hårt av pandemin även om många 
företag ställt om och klarat sig bra, bostadspriserna går upp och många av våra invånare har 
en fortsatt god ekonomi. Pandemin kan ha inneburit ännu större klassklyftor i samhället. Där 
de som har det bra fått det ännu bättre – de som äger sitt boende och har trygga anställningar. 
Medan de som redan hade det kämpigt tidigare har fått det sämre. Vi är därför extra glada 
över att förstärkningen av den individuella uppföljningen inom integration/arbetsmarknad ger 
resultat och att fler har gått över i egen försörjning, trots en mycket svår arbetsmarknad.  
 
Stora insatser krävs för att nå klimatmålen, något som inte minst bekräftas av den senaste 
dystra IPCC-rapporten. I samband med att årets verksamhetsplan antogs fick förvaltningen i 
uppdrag att med stöd av staden beräkna vad som krävs för att stadsdelen ska vara 
klimatneutral senast 2030. Vi har nu fått en första rapport från förvaltningen och vi kommer 
fortsätta följa denna frågan och ha en dialog med förvaltningen om hur vi som 
stadsdelsnämnd kan göra mer för att snabba på klimatomställningen.  
 
Vi är glada och stolta över de många framgångsrika initiativ som förvaltningen arbetar med 
inom de egna verksamheterna, exempelvis en hög ekoandel i livsmedel samt att vi nu mäter 
klimatpåverkan från livsmedelsinköpen, ett aktivt arbete med klimatanpassning och främjande 
av biologisk mångfald i våra parker etc. Vi vill att Södermalm ska gå före i 
klimatomställningen och därför efterfrågar vi ett bredare perspektiv i analysen av stadsdelens 
klimatpåverkan. Vi kommer att återkomma i verksamhetsplanen hur arbetet med 
klimatomställningen kan snabbas upp. Vår ambition är att Södermalm ska gå föra och att vi 
ska kunna vara en testbädd och pröva nya tillvägagångssätt.  
 
Södermalm är en trygg stadsdel för den stora majoriteten av oss som bor här. Samtidigt 
upplever för många barn, unga och äldre otrygghet. Med en yngre befolkning i delar av 
stadsdelsområdet kommer nya utmaningar som behöver nya lösningar. Vi gör därför viktiga 
satsningar under 2021. Bland dessa är en kraftfull prioritering av allvarssamtal inom 48 
timmar med ungdomar som begått brott, fortsatt arbete med platssamverkan, ökat antal 
fältassistenter och systematiserat samarbete med nattvandrare. Vi gör en särskild satsning på 
300 000 kronor till trygghetsskapande åtgärder i samarbete mellan Söderandan och 
civilsamhället, samt en satsning på 300 000 kronor på inkluderande utomhusaktiviteter.  
 
Sommarjobb är viktigt och vi är glada över att 724 ungdomar erbjöds feriejobb trots 
pandemin och att inga arbeten erbjöds inom äldreomsorgen eller förskolan.  
 
Äldreomsorgen har haft ett extra tufft år. Vi är därför mycket stolta över att vi fortsatt 
utveckla kvalitén inom äldreomsorgen trots pandemin t.ex. verksamhetsnära matlagning och 
silviacertifiering samt satsning på kompetenshöjning ute i verksamheterna. Vi är också glada 
över att Södertjänst har minskat antalet medarbetare per hemtjänstmottagare under en 14 
dagars period och nu är nere i 10,9.  
 
Södermalm är en av Stockholms mest livfulla och roliga stadsdelar. Vi har många caféer och 
restauranger, många öppna aktiviteter och vi som bor i stadsdelen gillar att mötas. Södermalm 
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har blivit tråkigare under pandemin. Det pågår ett arbete i staden nu med återstarten av 
Stockholm efter pandemin och vi arbetar med vad vi kan göra i stadsdelen för att återskapa 
det fantastiska och myllrande Södermalm som vi så gärna vill se i vår stadsdel. Vi behöver 
också göra mer framöver när det gäller renhållningen på Södermalm där vi ännu inte är nöjda.  
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§ 14 
Inkomna medborgarförslag augusti 2021  
Beslut om hantering 
SÖD 2021/852 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag gällande placering av mc-parkeringar 

(SÖD 2021/755) överlämnas till Trafiknämnden. 
2. Medborgarförslag gällande att göra om Stora Mejtens gränd 

vid Vitabergsparken till gågata (SÖD 2021/775) överlämnas 
till Trafiknämnden. 

3. Medborgarförslag gällande upprustning del av kaj 
Danvikstullsbron - Norra Hammarbyhamnen (SÖD 
2021/780) lämnas till förvaltningen för beredning. 

4. Medborgarförslag gällande att ta bort bryggan på adressen 
Hornstulls strand 4E, Södermalm (SÖD 2021/788) lämnas 
till förvaltningen för beredning. 

5. Medborgarförslag gällande att införa regelverk för 
elsparkcyklar (SÖD 2021/792) överlämnas till 
Trafiknämnden. 

6. Medborgarförslag gällande att anlägga en basketplan på 
Långholmen (SÖD 2021/799) lämnas till förvaltningen för 
beredning. 

7. Medborgarförslag gällande förbättringar i Tanto (SÖD 
2021/800) lämnas till förvaltningen för beredning. 

8. Medborgarförslag gällande att K-märka det gamla 
järnvägsspåret mellan Eriksdal och Södersjukhuset (SÖD 
2021/804) lämnas till förvaltningen för beredning. 

9. Medborgarförslag gällande att ersätta fossildrivna maskiner 
(SÖD 2021/806) lämnas till förvaltningen för beredning. 

10. Medborgarförslag gällande att anlägga en pumptrack på 
sydöstra Reimersholme (SÖD 2021/809) lämnas till 
förvaltningen för beredning. 

11. Medborgarförslag gällande att införa avgifter för 
elsparkcyklar (SÖD 2021/831) överlämnas till 
Trafiknämnden. 

12. Medborgarförslag gällande att Arbetsmarknadsnämndens 
rutiner vid kränkande särbehandling och diskriminering 
måste gå i linje med både policyn samt med svensk 
lagstiftning (SÖD 2021/857) överlämnas till 
Arbetsmarknadsnämnden. 

13. Medborgarförslag gällande att förtydliga olika punkter i 
Arbetsmarknadsnämndens delegationsordning (SÖD 
2021/858) överlämnas till Arbetsmarknadsnämnden. 
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Ersättaryttrande 
Antonia Simon (Fi) lämnar ett eget ersättaryttrande från 
Feministiskt initiativ (bilaga). Frida Nehrfors Hultén (V) ansluter 
sig till ersättaryttrandet från Feministiskt initiativ. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under augusti månad 2021 har 13 medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/852-3 §14 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Inkomna medborgarförslag augusti 2021 
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2020-08-27
Ärende 14
SÖD 2021/775
Medborgarförslag gällande att göra om
Stora Mejtens gränd vid Vitabergsparken
till gågata
Antonia Simon (Fi)

Ersättaryttrande

Feministiskt initiativ välkomnar detta medborgarförslag. Författaren påtalar att en del av
gatan nyttjas av många barn och vuxna i området som en “förlängd del av parken” och att
det därför finns risk för olyckor med körande bilar. Att göra om den delen av gatan till en
gågata skulle minska den risken, enligt förslagsställaren. Vi tycker att det är en viktig fråga
som lyfts. Vi anser att regleringen av privatbilism och flera gågator på Södermalm och
Stockholms övriga innerstadsområden skulle medföra flera positiva effekter. En bilfri
innerstad minskar inte bara klimatpåverkan och de negativa hälsoeffekterna av att andas in
avgaser. Det blir också en tryggare och mer levande stad att vistas i. Övergången till flera
bilfria gator skulle leda till att ytor som upptas av biltrafik och parkerade bilar kan ersättas
med lekytor för barn, fler bostäder, marknader, uteserveringar, utomhusgym, sociala
aktiviteter, kultur och konst eller annat som gynnar människor som bor och vistas i staden.
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§ 15 
Medborgarförslag gällande cykelförbud längs Årstaviken  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2021/277 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Stadsdelsnämnden överlämnar förslaget till trafiknämnden 

för vidare hantering. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S) och 
Magnus Nilsson (S) lämnar ett särskilt uttalande från 
Socialdemokraterna (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Socialdemokraterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
cykelförbud längs Årstaviken. I förslaget föreslås att cykelförbud 
införs längs Årstavikens norra strandpromenad och att 
stadsdelsnämnden hos kommunfullmäktige hemställer att 
cykelstråket tas bort från stadens Cykelplan och att stråket 
eventuellt flyttas till Ringvägen. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget lyfter en viktig 
fråga då trafikmiljön längs med gång- och cykelstråket mellan 
Skanstull och Liljeholmsbron är angelägen. Stråket ansvaras dock 
av trafiknämnden varför förslaget ligger utanför stadsdelsnämndens 
ansvarsområde. 
 
På uppdrag från trafiknämnden har trafikkontoret inlett en utredning 
av gång- och cykelförhållandena längs med det aktuella stråket. I 
utredningen ser kontoret över hela stråket från Hornstull till 
Skanstull för att hitta sträckor som kan breddas och/eller förbättras 
med ny beläggning, sittplatser och liknande åtgärder. I uppdraget 
ingår också att utreda möjligheten att leda cykeltrafiken genom den 
gamla järnvägstunneln under Eriksdalsgatan samt att utreda 
möjligheten att anlägga en brygga för gående som skulle kunna 
avlasta stråket där det är som smalast. Under hösten 2021 planeras 
utredningens resultat att presenteras för trafiknämnden och 
stadsdelsnämnden inför ett eventuellt inriktningsbeslut 2022. 
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Mot bakgrund av att gång- och cykelstråket ansvaras av 
trafiknämnden föreslår förvaltningen att nämnden beslutar att 
överföra medborgarförslaget till trafiknämnden för vidare hantering. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/277-6 §15 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Medborgarförslag gällande cykelförbud 
längs Årstaviken 
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 Bilaga § 15 – Särskilt uttalande S och Fi       
 
 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 
2021-09-23  
Ärende 15 
Dnr SÖD 2021/277 
Medborgarförslag gällande cykelförbud 
längs Årstaviken 
Anders Göransson (S) 
Antonia Simon (Fi) 

 
Särskilt uttalande 
 
“[A]tt förbjuda cykling skulle sannolikt inte få någon effekt”1. Så säger Stockholm 
trafikborgarråd Daniel Helldén (MP) när han kommenterar på det inkomna 
medborgarförslaget. Vi kan bara instämma. Promenaden längs Årstaviken mellan Tanto och 
Liljeholmsbron är en viktig pendlingsstråk för många människor dagligen. Liksom 
förvaltningen anser vi att skribenten till förslaget lyfter en viktig fråga gällande trafikmiljön. 
Den har nämligen både förändrats och utvecklats - inte minst sedan pandemin. Fler väljer 
cykeln som sitt primära färdmedel2 men även sparkcyklar och andra transportmedel har blivit 
en del av trafikmiljön på våra cykelvägar. Vi anser att vi behöver hitta lösningar för att alla 
dessa transportmedel kan få samexistera istället för att förbjuda, som exempelvis att 
förbättra och utöka skyltningen i området som tydliggör vad som gäller så att det blir så bra 
som möjligt för alla. 

 
1 Citat av Trafikborgarrådet Daniel Helldén (MP), DN Stockholm 14 september 2021 
https://www.dn.se/sthlm/cyklar-kan-forbjudas-langs-arstaviken/  
2 https://cykla.se/artiklar/rekordokning-for-cykelforsaljningen-aldrig-sett-en-sadan-stor-okning-tidigare/  
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§ 16 
Medborgarförslag om padelbanor under Västerbron  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2021/434 
 

Beslut  
1. Att uppdra till förvaltningen att utreda förutsättningarna för 

att skapa en levande plats under Västerbron 
2. Att därutöver anföra: 

Vi är glada över alla medborgarförslag som vi får till nämnden. 
Platsen som berörs under Västerbron är en plats där vi fått många 
intressanta förslag genom åren. 2014 tog nämnden beslut om att 
anlägga en parkouranläggning på plats. Förvaltningen har dock på 
grund av det stora behovet av underhålls- och investeringsåtgärder 
av befintliga parkanläggningar inte haft möjlighet att prioritera 
projektet. 
  
Vi vill undersöka om det fortfarande är parkour som är mest 
lämpligt på platsen eller om vi skulle kunna göra något annat på 
platsen t.ex. padel som föreslås i medborgarförslaget eller något 
annat. Vi vill att förvaltningen tillsammans med idrottsförvaltningen 
och andra berörda verksamheter i Stockholms stad utreder frågan 
vidare. Vi är också öppna för att upplåta platsen till en privat aktör 
som vill utveckla någon bra verksamhet på platsen med fokus på 
idrott och hälsa. 

Ersättaryttrande 
Roslana Cederhage (M) och Anneli Önneby (MP) ställer sig 
bakom förslaget till beslut från majoriteten. 
  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
padelbanor under Västerbron. I medborgarförslaget beskrivs att 
ytorna under Västerbron på Långholmens södra sida är lämpliga för 
padelbanor, bland annat att då Västerbron utgör ett naturligt 
regnskydd samt att platsens ytmått passar för padelbanor. I förslaget 
anges även att padelbanor på denna plats skulle utgöra ett bra 
komplement till Långholmens övriga uteaktiviteter såsom 
kajakuthyrning, promenad, fotbollsspel, löpning, båtliv, strandbad 
och parkteater. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget i grunden är ett 
positivt förslag då det skulle innebära en utveckling av 
spontanidrotten på Södermalm och därmed främja folkhälsan. 
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Beträffande den i medborgarförslaget föreslagna platsen för 
anläggandet av padelbanor finns det sedan tidigare ett beslut i 
stadsdelsnämnden, från den 22 maj 2014, att söka medel för 
anläggandet av en parkouranläggning på denna plats. Förvaltningen 
har dock på grund av det stora behovet av underhålls- och 
investeringsåtgärder av befintliga parkanläggningar inte haft 
möjlighet att prioritera projektet. Nämndens beslut omöjliggör 
därmed medborgarförslaget. 
 
Därutöver vill förvaltningen påtala att förslag om padelbanor bör 
ställas till idrottsnämnden eftersom padelbanor är att betrakta som 
idrottsanläggningar vilka ligger inom idrottsnämndens ansvar. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt majoritetens 
förslag (bilaga). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och majoritetens förslag. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
majoritetens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/434-6 §16 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Medborgarförslag om padelbanor under 
Västerbron 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

     
2021-09-23 

 
 

Ärende 16 – Medborgarförslag om 
padelbanor under Västerbron 
 

 
 
 

Christoffer Järkeborn, m.fl., M 
Anne-Lie Elfvén, L 
Magnus Palm, MP 

       Lars Rottem Krangnes, C 
       Frida Bondesson, KD 
 
 
 
Förslag till beslut  
 

 att uppdra till förvaltningen att utreda förutsättningarna för att skapa en levande plats 
under Västerbron 

 att därutöver anföra 
 
Vi är glada över alla medborgarförslag som vi får till nämnden. Platsen som berörs under 
Västerbron är en plats där vi fått många intressanta förslag genom åren. 2014 tog nämnden 
beslut om att anlägga en parkouranläggning på plats. Förvaltningen har dock på grund av det 
stora behovet av underhålls- och investeringsåtgärder av befintliga parkanläggningar inte haft 
möjlighet att prioritera projektet.  
 
Vi vill undersöka om det fortfarande är parkour som är mest lämpligt på platsen eller om vi 
skulle kunna göra något annat på platsen t.ex. padel som föreslås i medborgarförslaget eller 
något annat. Vi vill att förvaltningen tillsammans med idrottsförvaltningen och andra berörda 
verksamheter i Stockholms stad utreder frågan vidare. Vi är också öppna för att upplåta 
platsen till en privat aktör som vill utveckla någon bra verksamhet på platsen med fokus på 
idrott och hälsa. 
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§ 17 
Skrivelse från S, V och Fi om meddelarskydd inom 
äldreomsorgen  
Svar på skrivelse från Anders Göransson med flera (S), 
Charlotte Lilja Pitucco med flera (V) och Antonia Simon (Fi) 
SÖD 2021/584 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Reservationer 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Antonia Simon (Fi), Cassandra Solback (S) och Anna-Karin 
Lindahl (S) ställer sig bakom Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiets förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelsen om meddelarskydd inom äldreomsorgen tar upp att 
anställda inom bland annat offentligt finansierad äldreomsorg sedan 
2017 har samma rätt till meddelarskydd som offentligt anställda. 
Vidare lyfter författarna till skrivelsen att respekten för 
meddelarskyddet och efterforskningsförbudet uppenbarligen i vissa 
fall brister. Författarna till skrivelsen vill att de företag som på 
uppdrag av Södermalms stadsdelsnämnd bedriver vård- och 
omsorgsboenden redovisar för nämnden på vilket sätt de i den egna 
verksamheten säkrar att meddelarskyddet och 
efterforskningsförbudet tillämpas. 
 
Förvaltningen har kontaktat de vård- och omsorgsboenden som 
drivs på entreprenad i stadsdelsområdet och bett företrädare 
beskriva på vilket sätt verksamheterna säkrar att meddelarskyddet 
och efterforskningsförbudet tillämpas. Alla verksamheter har 
inkommit med svar. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) föreslår att 
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nämnden beslutar enligt det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet (bilaga). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Socialdemokraterna och Vänsterpartiets 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/584-4 §17 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Skrivelse från S, V och Fi om 
meddelarskydd inom äldreomsorgen 
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2021-09-23 
Skrivelse 

Meddelarskydd inom 
äldreomsorgen 

 
Anders Göransson m.fl. S 

 Frida Nehrfors Hultén V 
Antonia Simon Fi 

 
Förslag till beslut 
 
att godkänna förvaltningens rapport 
 
att ge förvaltningen i uppdrag att låta uppföljning av hur enskilda utförare 
informerar anställda om rätten till meddelarskydd ingå som en integrerad del i 
verksamhetsuppföljningen 
 
Vi konstaterade i vår skrivelse att ”Meddelarskyddet och efterforskningsförbudet 
ska säkra att missförhållanden uppdagas och åtgärdas och inte sopas under 
mattan.” Givet den utsatta situation som de boende/brukarna befinner sig i är 
möjligheten för anställda att utan risk för efterforskning eller andra repressalier 
förmedla information om förhållanden inom bl.a. äldreomsorgen en viktig faktor 
för att säkra en hög kvalitet i verksamheten. För att säkra att detta system fungerar 
bör en uppföljning av hur anställda informeras om meddelarskyddet rutinmässigt 
ingå i verksamhetsuppföljningen.  

Sida 48 (80)



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

§ 18 
Skrivelse från V om uppgifter om jäv inom hemtjänsten 
på Södermalm  
Svar på skrivelse från Charlotte Lilja Pittuco med flera (V ) 
SÖD 2021/652 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse från Charlotte Lilja Pittuco med 
flera (V). Skrivelsens författare önskar få svar på frågor som 
uppstod i samband med information om jäv på grund av bisyssla för 
anställd inom hemtjänsten. Frågorna besvaras i detta 
tjänsteutlåtande. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/652-4 §18 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Skrivelse från V om uppgifter om jäv inom 
hemtjänsten på Södermalm 
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§ 19 
Remiss av Handlingsplan mot nedskräpning på land och 
i vatten  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2021/794 
SÖD 2021/619 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till bland annat Södermalms stadsdelsnämnd 
skickat ett förslag till handlingsplan mot nedskräpning på land och i 
vatten på remiss. Handlingsplanen innehåller bland annat stadens 
ambitioner och utmaningar kring renhållningen och hur 
nedskräpningssituationen ser ut i staden. I handlingsplanen 
presenteras även förslag till olika åtgärder som ska leda till minskad 
nedskräpning på land och i vatten. De föreslagna åtgärderna berör 
bland annat optimering av skräpkorgarnas storlek och städintervall, 
innovativa metoder, utvecklad kommunikation och samverkan samt 
skräpmätning. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att förslaget till handlingsplan mot 
nedskräpning på land och i vatten är ett viktigt dokument som kan 
bidra till att staden på sikt kan bli en renare och tryggare stad 
samtligt som spridningen av mikroplaster i naturmiljön minskar. 
 
I handlingsplanen anges huruvida budget finns avsatt eller inte för 
respektive åtgärd. Förvaltningen vill påtala vikten av att medel finns 
tillgängliga vid framförallt investering i nya skräpkorgar. En 
förutsättning för att kunna placera ut flera självkomprimerande 
solcellsdrivna skräpkorgar är att det finns klimatinvesteringsmedel 
att söka för dessa. 
 
Vad gäller handlingsplanens förslag att ta fram rutiner och metoder 
för städning på allmänna platser och stränder anser förvaltningen att 
detta är speciellt viktigt när det gäller städning i strandnära 
områden. Förvaltningen upplever att ansvarsfördelningen idag inte 
är tydlig inom staden. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/619-5.2 §19 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Handlingsplan mot nedskräpning 
på land och i vatten 
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§ 20 
Remiss av Motion om att utöka antalet båtplatser i 
Stockholm  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2021/626 
SÖD 2021/666 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Reservation 
Christina Wallmark (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Ulf Wester (SD) ställer sig bakom Sverigedemokraternas förslag till 
beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Peter 
Wallmark (SD) på remiss om att utöka antalet båtplatser i 
Stockholm. För att öka tillgången till båtplatser inom staden föreslås 
i motionen att kommunfullmäktige beslutar att utöka antalet 
båtplatser i befintliga båtklubbar och hamnanläggningar samt att 
anlägga nya båtklubbar och hamnanläggningar inklusive platser för 
vinterförvaring. Vidare föreslås att en redovisning görs som visar 
hur nya båtplatser kan ingå som en del av planeringen för nya 
stadsdelar i vattennära lägen. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser i grunden positivt på motionens 
intension att öka antalet båtplatser inom staden. Båtlivet utgör, 
vilket motionens författare också framhåller, en viktig del av 
stadens karaktär och bidrar också till en attraktiv stad. 
 
Samtidigt som båtlivet bidrar till flera positiva värden, hindrar 
båtuppläggningsplatser och småbåtshamnar enligt förvaltningen 
redan idag tillgången till vattenkontakt på flera platser, bland annat 
längs med Årstavikens norra strand och på Långholmen. Vid 
anläggande av fler båtplatser, på nya platser och inom befintliga 
båtklubbar, är det enligt förvaltningen därför angeläget att 
allmänheten ges tillträde till berörda områden. 
 
I Parkplan Södermalm anges att det är av stor vikt att spara så 
mycket naturstrand som möjligt inom stadsdelsområdet. Mot 
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bakgrund av detta anser förvaltningen att eventuella nya båtplatser 
noga ska avvägas mot naturvärden. 
 
Det är enligt förvaltningen också angeläget att nya båtplatser inte 
står i konflikt med möjligheten till bad där det är tillåtet. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Christina Wallmark (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas förslag (bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Sverigedemokraternas 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag samt att beslutet 
justeras omedelbart. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/666-4.2 §20 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Motion om att utöka antalet 
båtplatser i Stockholm 
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                                                                                                                   Södermalms stadsdelsnämnd  

2021-09-23 
Dnr SÖD 2021/666      

Ärende 20 
 

Christina Wallmark (SD) 
Ulf Wester (SD) 

 
 
Remiss av Motion om att utöka antalet  
båtplatser i Stockholm 

 
Förslag till beslut 
  

1. Att motionen tillstyrks  
  
Därutöver vill vi anföra följande: 
 

En motion från Sverigedemokraterna har inkommit till stadsdelsnämnden syftande till att utöka antalet 
båtplatser i Stockholm, och därmed underlätta båtägandet. 

Sverigedemokraterna vill att båtägandet ska underlättas för stockholmarna för att vara en av många 
faktorer som gör staden till en attraktiv plats bo på. Att åka båt är för många stockholmare en omistlig 
del av sommar och semester – stadens lättillgängliga tillgång till vatten och närheten till skärgården gör 
Stockholm attraktivt. Trots en tydlig efterfrågan av fler båtplatser är dagens arbete för att tillmötesgå 
denna långt ifrån tillräcklig. Genom att utöka antalet båtplatser i befintliga båtklubbar, anlägga nya 
båtklubbar och i större utsträckning inkludera båtplatser vid planerande av nya stadsdelar kan ett 
båtvänligare Stockholm skapas. 
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§ 21 
Remiss av Ändrade regler i medborgarskapslagen (SOU 
2021:54)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen av Ändrade regler i 
medborgskapslagen (KS/945) 
SÖD 2021/706 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet ”Ändrade regler i 
medborgarskapslagen (SPU:2021:54) till stadsdelsnämnden. 
 
Utredningen föreslår att medborgaskapslagen kompletteras med en 
regel som gör det möjligt för statslösa 18- till 21-åringar att få 
medborgarskap om den statslöse har hemvist i landet sedan fem år 
eller under sammanlagt tio år. Ändringarna syftar till att säkerställa 
bestämmelserna med Sveriges konventionsrättsliga åtagande och att 
hemvistkravet ska gälla lika för alla statslösa unga som anmäler om 
medborgarskap oavsett ålder. 
 
Utredningen föreslår ett system med automatiskt förvärv av svenskt 
medborgarskap för statslösa barn i Sverige där en förälder har 
permanent uppehållstillstånd, även om man inte rekommenderar ett 
sådant system. Utredaren menar att för dessa ärenden måste 
handläggningen ske snabbt och smidigt vilket leder till ökade 
kostnader som utredaren inte anser är försvarbart. 
 
Utredningen föreslår också att bestämmelserna om förvärv av 
svenskt medborgarskap vid anmälan ska kompletteras med olika 
krav som kan diskvalificera den som anmälan avser om personen 
till exempel har begått allvarliga brott. 
 
Slutligen föreslår utredningen att bestämmelserna om befrielse från 
svenskt medborgarskap ska utökas med villkor om att för barns 
befrielse ska krävas dels att detta inte bedöms stå i strid med barnets 
bästa, dels samtycke av barn som har fyllt 12 år. Vid bedömningen 
av om en befrielse står i strid med barnets bästa ska hänsyn tas till 
barnets åsikter utifrån barnets ålder och mognad. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på förslagen som stärker barns 
rättigheter samt motverkar hedersrelaterat våld och förtryck för barn 
och vuxna. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/706-6.2 §21 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Ändrade regler i 
medborgarskapslagen (SOU 2021:54) 
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§ 22 
Remiss av Mer relevant än någonsin. Biblioteksplan för 
Stockholms stad 2022-2025  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/850 
SÖD 2021/653 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 

Reservationer 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga). 

Särskilt uttalande 
Christina Wallmark (SD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Sverigedemokraterna (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Ulf Wester (SD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Sverigedemokraterna. 
Antonia Simon (Fi), Cassandra Solback (S) och Anna-Karin 
Lindahl (S) ställer sig bakom det gemensamma förslaget till 
beslut från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått Mer 
relevant än någonsin – biblioteksplan 2022-2025 för yttrande. Med 
utgångspunkt i Vision 2040 och förslag på fem strategiska 
förflyttningar pekar planen ut riktningen för biblioteksverksamheten 
under den kommande fyraårsperioden. Förvaltningen är överlag 
positiv till den nya biblioteksplanen som är fint illustrerad och 
innehåller tilltalande citat och exempel. De strategiska 
förflyttningarna är relevanta och speglar samhällets utveckling. 
Dock saknar förvaltningen en tydlig koppling mellan de strategiska 
förflyttningarna och de prioriterade grupperna som anges i 
bibliotekslagen. Förvaltningen anser att det behöver tydliggöras vad 
det är som egentligen ska göras för att underlätta för 
biblioteksverksamheten, och eventuellt övriga ansvariga, att 
verkställa planen. Planen skulle också kunna nå ut till fler, som 
information om vad staden planerar, om den var mer lättläst. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga (S) samt Frida Nehrfors Hultén (V) föreslår att 
nämnden beslutar enligt det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet (bilaga). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Socialdemokraterna och Vänsterpartiets 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/653-4.2 §22 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Mer relevant än någonsin. 
Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025 
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Ärende 22 

Remiss av Mer relevant än någonsin. 
Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-

2025 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Frida Nehrfors Hultén V  

Antonia Simon Fi 
 
Särskilt uttalande  
Biblioteken är platser där människor kan vara ensamma tillsammans. En av få allmänna 
platser där personal finns på plats. Det går att komma in utan tidsbokning och ställa frågor till 
en levande människa. Och alla är välkomna.  
 
Södermalms kommunala bibliotek, som Tranströmerbiblioteket, Hornstull och Luma, är helt 
fundamentala för att alla invånare och besökare i stadsdelen ska kunna tillgängliggöra sig 
olika sorters litteratur på samma villkor. Därför är det viktigt att möjliggöra satsningar på de 
lokala biblioteken och utveckla dessa även i framtiden. 
 
I övrigt hänvisar vi till Vänsterpartiets, Socialdemokraternas och Feministiskt initiativs 
gemensamma förslag till beslut i Kulturnämnden: 
 
Förslag till beslut 
Att förslaget till biblioteksplan 2022–2025 godkännes delvis 
 
Att utbyggnaden av nodbibliotek inte får ske på bekostnaden av de lokala biblioteken 
 
Att barnlitteraturen delvis undantas från den gemsamma samlingen 
 
Att däröver anföra följande 
Förslaget på biblioteksplan för 2022–2025 är en genomarbetad och gedigen produkt som 
bygger på ett arbetssätt där man lyssnat på stockholmarnas erfarenheter och behov av 
biblioteksverksamheten i staden. Biblioteksplanen är fylld av berättelser som visar på hur 
viktigt biblioteket är som samhällsinstitution och hur stolta vi ska vara över den fantastiska 
biblioteksverksamhet vi har idag. 
 
Staden växer, biblioteksbesökarnas och läsarnas beteendemönster har förändrats kraftigt över 
tid vilket fodrar att biblioteken behöver anpassa sin verksamhet för att möta stockholmarna på 
ett bättre sätt. Vi delar därför biblioteksplanens lovvärda ambition om att göra biblioteken mer 
relevanta än någonsin och det finns ett behov av att stärka bibliotekens förutsättningar för att 
klara av sitt oerhört samhällsviktiga och omfattande uppdrag. Det handlar både om stärkt 
finansiering och att ta kliv framåt för att Stockholms bibliotek ska ligga i framkant nationellt 
och hålla högsta möjliga kvalitet. 
 
Vi vill dock vara tydliga med att strategiska förflyttningar behöver ske varsamt och med 
eftertanke. När biblioteken får ett förändrat uppdrag på strukturell nivå måste man säkerställa 
att det inte sker på bekostnaden av en likvärdig tillgång till biblioteken för alla Stockholmare 
oavsett utbildningsbakgrund eller var i staden man bor. 
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När det gäller de nya strategiska förflyttningar som presenteras i biblioteksplanen är vi i 
grunden positiva till förslagen, men vi ser att det finns risker och utmaningar som utan noga 
avvägningar och fullgod finansiering kan leda till oönskade effekter. 
 
Från bibliotekets bestånd till stockholmarnas samling 
Det finns flera vinster att göra när biblioteken går från ett lokalt bestånd till en gemensam 
boksamling. En modern logistikkedja där det blir lättare för användarna att beställa böcker 
kan innebära förbättrad service och effektiviseringar av biblioteksverksamheten där mängden 
transporter minskas och resurser frigörs till att förbättra programverksamheten. 
 
Däremot finns det problem och risker med att från lokala bestånd till en så kallad flytande 
samling. För att en flytande samling ska fungera fullt ut och stärka likvärdigheten behöver 
beteendemönstret se liknande ut i hela staden, vilket inte är fallet idag. Om boende i 
innerstaden i högre grad beställer och efterfrågar böcker av olika kategorier än vad boende i 
våra ytterförorter gör kommer böcker att koncentreras till biblioteken som ligger centralt. Det 
skulle vara förödande. 
 
Särskilt viktigt är det att barnböcker inte ingår i stadens gemensamma bestånd utan att varje 
enskilt bibliotek har en barnavdelning där böckerna ingår i det egna beståndet. Det finns skäl 
till att fundera noggrant vilka andra typer av böcker som bör ingå bibliotekens egna bestånd 
för att motverka de negativa sidorna med att ha en flytande samling. 
 
Från biblioteket mitt i byn till bibliotek i hela staden 
Vi ställer oss grunden positiva till att varje stadsdel har ett nodbibliotek som kan erbjuda ett 
bredare utbud av böcker och programverksamhet. Däremot ställer vi oss starkt kritiska till att 
den här utvecklingen sker på bekostnad av våra mindre lokala bibliotek. 
 
Biblioteket mitt i byn har inte tappat relevans. Tvärt om menar vi att ett levande lokalt 
bibliotek i närområdet är viktigare än någonsin. Ett bemannat bibliotek med en god 
programverksamhet, särskilt för barn och unga, ska vara hjärtat av våra lokalsamhällen där 
alla medborgare känner sig välkomna. Den här mandatperioden har samhällsservicen i staden 
försämrats på många platser, särskilt i våra ytterförorter. En reducering av de lokala 
biblioteken skulle vara ett dråpslag i det avseendet på många platser. 
 
Vidare går och cyklar många barn och föräldrar till sitt lokala bibliotek för att låna böcker. 
Hur många av dessa skulle ta sig till ett nodbibliotek en eftermiddag efter förskolan när det 
lokala biblioteket inte finns kvar eller har minskad tillgänglighet? Att lägga ner, ta bort 
bemanningen eller reducera tillgängligheten till dessa skulle skapa oerhört negativa effekter 
för barnens läsande, läskunnighet och den lokala samhällsservicen som biblioteken är en 
essentiell del av. 
 
Det är helt oacceptabelt att utbyggnaden av nodbiblioteksstrukturen sker på bekostnaden av 
våra mindre bibliotek och därför förutsätter vi att biblioteksplanen möts upp av en stärkt 
finansiering från den grönblå majoriteten som möjliggör för utvecklingen av notbiblioteken 
samtidigt som vi också stärker våra lokala bibliotek. 
 
Från kopieringsrum till samhällsuppdrag 
Biblioteken är en plats som många olika typer av människor söker sig till för ärenden som inte 
har med läsning eller utlån av medier av olika slag. Samhällsservicen som biblioteken 
erbjuder i form av vägledning, stöd av olika slag och tillgång till datorer, kopiatorer och wi-fi 
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är mycket uppskattad och viktig för många stockholmare. 
 
Vi ställer oss positiva till att den här delen av bibliotekens kärnverksamhet lyfts upp i 
biblioteksplanen, men vi hade önskat att man tog ett ytterligare kliv och föreslog att varje 
bibliotek också ska ha ett medborgarkontor. På flera platser är bibliotek och medborgarkontor 
samlokaliserade och vi anser att det finns goda skäl att höja ambitionsnivån för 
samhällsservicen för alla stadens bibliotek. 
 
Vidare anger biblioteksplanen att all verksamhetsutveckling bör utgå från att utforma en så 
inkluderande verksamhet för så många som möjligt. Biblioteket beskrivs som en plats som 
ska vara inbjudande, trygg och tillgänglig för alla. En plats med tydlig struktur för det 
trygghetsskapande arbetet - och med ett tydligt uppdrag om att anpassa sig till användarnas 
behov. Exempelvis lyfts Barnrättsperspektivet på ett tydligt sätt, men däremot lyser HBTQ+ 
perspektivet med sin frånvaro. 
 
För att biblioteken fortsatt ska kunna bidra till att en stad som lever upp till mänskliga 
rättigheter och mångfald så krävs det också att det finns en bredd bland de prioriterade 
målgrupperna. Biblioteken är samhällsviktig aktör och deras aktiva arbete för hbtq+ personer 
kan göra stor skillnad för den enskilda att inkluderas i staden. Svensk biblioteksförening har 
bland annat utformat en guide för bibliotekens arbete med just hbtq+ frågor, med syfte att 
inspirera verksamma inom bibliotekssektorn. Där beskrivs bland annat vikten av ett medvetet 
inkluderande för att bättre kunna skapa en miljö där alla känner sig välkomna, och trygga. Dit 
når biblioteken genom kompetensutveckling och normkritiska perspektiv som är viktiga inte 
vara för det direkta arbetet i biblioteksrummen utan också vid marknadsföring, rekrytering 
och planering. Att inkludera och synliggöra hbtq+ perspektivet i biblioteksutvecklingen, och 
prioritera det i föreningens arbete, bör vara en självklarhet. Inte ens biblioteken är fria från hot 
och våld, och vi har de senaste åren sett flera exempel runt om i landet på när extrema krafter 
försöker inskränka de mänskliga rättigheterna genom att påverka vilka flaggor som får hängas 
upp mm.
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                                                                                                                   Södermalms stadsdelsnämnd  

2021-09-23 
Dnr SÖD 2021/653      

Ärende 22 
 

Christina Wallmark (SD) 
Ulf Wester (SD) 

 
 
Remiss av Mer relevant än någonsin.  
Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025 
 
SU 
 
Sverigedemokraterna ser positivt på framtagandet av en plan för bibliotekens framtid i Stockholms stad. 
Den centrala utgångspunkten för alla bibliotek har varit och bör vara att vara att det är en plats att 
förkovra sig på sant att sprida kunskap. I tider av förändrade konsumtions- och levnadsmönster är det 
av stor vikt att föra diskussioner om hur vi kan bevara och värna centrala institutioners roll i framtiden. 
Bibliotekens roll att bevara litteratur och blivit än mer viktigt då allt mer digitaliseras. 
  
Biblioteken har en central roll att spela i att skapa mötesplatser och erbjuda kunskap för de som annars 
inte har tillgång till det biblioteken har att erbjuda. Inte minst är det en avgörande resurs för de i behov 
av tekniskt stöd. Stockholms stadsbibliotek är lika gammalt som den svenska demokratin och Sveriges 
bibliotekstraditioner är en del av den svenska kulturen. I och med de samhällsutmaningar som den förda 
politiken har skapat så ser vi att bibliotekens roll blir allt viktigare i att sprida kunskap om svensk kultur 
och historia till nya generationer. 
  
Vidare ställer vi oss skeptiska till förslaget om ”förtroendeöppet”, ett koncept som syftar till att hålla 
biblioteken öppna utan närvarande personal, då stadens bibliotek har haft problem med ungdomsgäng 
som bidragit till en otrygg och ogästvänlig miljö för övriga besökare. 

 

 

 

Sida 62 (80)



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

§ 23 
Remiss serveringstillstånd, Café Fåtöljen, Götgatan 14  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1–6005/2021 
SÖD 2021/745 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Café Fåtöljen, Götgatan 4, måndag till söndag kl. 11.00 – 
01.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden avstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Café Fåtöljen, Götgatan 4, måndag till söndag kl. 11.00 – 
00.00 för allmänheten i uteserveringen men tillstyrker 
serveringstillstånd måndag till söndag kl. 11.00 – 23.00. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Magnus 
Nilsson (S) och Frida Nehrfors Hulten (V) lämnar ett särskilt 
uttalande från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Cassandra Solback (S), Anna-Karin Lindahl (S) och Antonia Simon 
(Fi) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Café Fåtöljen, Götgatan 14. 
 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan under förutsättning 
att restaurang Café Fåtöljen säkerställer att de inte serverar alkohol 
till någon minderårig då en del av gästerna är ungdomar. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
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2021-09-23 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/745-3 §23 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Café Fåtöljen, 
Götgatan 14 
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2021-09-23 
Ärende 23 och 26 

Remiss – Serveringstillstånd Café 
Fåtöljen och SoFo Bageri & Konditori 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Frida Nehrfors Hultén V  
Antonia Simon Fi 

 
Särskilt uttalande  
Vi vill uppmärksamma problematiken när fler uttalade caféer och bagerier börjar att servera 
alkohol, särskilt på platser där det vistas många ungdomar. Ansökningar handlar om att 
introducera alkoholservering på platser dit barnfamiljer och ungdomar kommer för att fika.  
 
Vi ställer oss kritiska till den ökade normaliseringsprocessen av alkoholens tillgänglighet på 
offentliga platser. Liksom förvaltningens svar anser vi att det är av ytterst vikt att det inte 
serveras alkohol till minderåriga på dessa platser.  
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2021-09-23 

§ 24 
Remiss serveringstillstånd, Suris Street Food AB, 
Ringvägen 129  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-6233/2021 
SÖD 2021/779 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Suris Street Food, Ringvägen 129, måndag till söndag kl. 
11.00 – 01.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Suris Street Food, Ringvägen 129, måndag till söndag kl. 
11.00 – 23.00 för allmänheten i uteserveringen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Suris Street Food, Ringvägen 129. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/779-3 §24 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Suris Street Food 
AB, Ringvägen 129 
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§ 25 
Remiss serveringstillstånd, En Juicebar & Cafe, 
Fredriksdalsgatan 6  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1–6273/2021 
SÖD 2021/789 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang En Juicebar & Cafe, Fredriksdalsgatan 6, dagligen kl. 
11.00 – 23.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang En Juicebar & Cafe, Fredriksdalsgatan 6, dagligen kl. 
11.00 – 23.00 för allmänheten i uteserveringen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang En Juicebar & Cafe, 
Fredriksdalsgatan 6. Förvaltningen har inget att invända mot 
ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/789-3 §25 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, En Juicebar & 
Cafe, Fredriksdalsgatan 6 
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2021-09-23 

§ 26 
Remiss serveringstillstånd, SoFo Bageri & Konditori, 
Folkungagatan 58  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1–6419/2021 
SÖD 2021/805 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang SoFo Bageri & Konditori, Folkungagatan 58, måndag till 
lördag kl. 11.00 – 19.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang SoFo Bageri & Konditori, Folkungagatan 58, måndag till 
lördag kl. 11.00 – 19.00 för allmänheten i uteserveringen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Magnus 
Nilsson (S) och Frida Nehrfors Hultén (V) lämnar ett särskilt 
uttalande från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Cassandra Solback (S), Anna-Karin Lindahl (S) och Antonia Simon 
(Fi) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang SoFo Bageri & Konditori, 
Folkungagatan 58. Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
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Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/805-3 §26 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, SoFo Bageri & 
Konditori, Folkungagatan 58 
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2021-09-23 
Ärende 23 och 26 

Remiss – Serveringstillstånd Café 
Fåtöljen och SoFo Bageri & Konditori 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Frida Nehrfors Hultén V  
Antonia Simon Fi 

 
Särskilt uttalande  
Vi vill uppmärksamma problematiken när fler uttalade caféer och bagerier börjar att servera 
alkohol, särskilt på platser där det vistas många ungdomar. Ansökningar handlar om att 
introducera alkoholservering på platser dit barnfamiljer och ungdomar kommer för att fika.  
 
Vi ställer oss kritiska till den ökade normaliseringsprocessen av alkoholens tillgänglighet på 
offentliga platser. Liksom förvaltningens svar anser vi att det är av ytterst vikt att det inte 
serveras alkohol till minderåriga på dessa platser.  
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2021-09-23 

§ 27 
Remiss serveringstillstånd, Studio, Blekingegatan 16  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1–5953/2021 
SÖD 2021/707 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Studio, Blekingegatan 16, måndag till söndag kl. 12.00 – 
23.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Studio, Blekingegatan 16. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/707-3 §27 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Studio, 
Blekingegatan 16 
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2021-09-23 

§ 28 
Remiss över serveringstillstånd, Restaurang Nara-De 
Sushi Japans & Koreansk, Munkbrogatan 9  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1–6179/2021 
SÖD 2021/720 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Nara-De Sushi Japans & Koreansk, Munkbrogatan 9, 
måndag till söndag kl. 11.00 – 23.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Nara-De Sushi Japans & Koreansk, Munkbrogatan 9, 
måndag till söndag kl. 11.00 – 22.00 för allmänheten i 
uteserveringen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Nara-De Sushi Japans & 
Koreansk, Munkbrogatan 9. Förvaltningen har inget att invända mot 
ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/720-3 §28 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss över serveringstillstånd, Restaurang 
Nara-De Sushi Japans & Koreansk, Munkbrogatan 9 
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2021-09-23 

§ 29 
Rapportering av ej verkställda beslut inom SoL och LSS 
kvartal 2 2021  
Anmälningsärende 
SÖD 2021/851 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har för kvartal 2 2021 rapporterat 96 
individrapporter till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
avseende ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och 
lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 15 
rapporter var nya och avsåg gynnande beslut som för första gången 
rapporterades till IVO som ej verkställda. 81 rapporter avsåg 
återrapportering i ärenden som tidigare insänts till IVO. Merparten 
av ej verkställda beslut återfinns inom äldreomsorgen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/851-2 §29 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Rapportering av ej verkställda beslut inom 
SoL och LSS kvartal 2 2021 
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2021-09-23 

§ 30 
Anmälan av delegationsbeslut  
SÖD 2021/29 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inga beslut att anmäla denna gång. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/29-11 §30 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Anmälan av delegationsbeslut 
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2021-09-23 

§ 31 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från sociala delegationens sammanträden den 31 
augusti 2021 samt 21 september 2021 anmäls. 
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§ 32 
Protokoll rådet för funktionshinderfrågor 2021  
SÖD 2021/26 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från rådets sammanträde den 14 september 2021 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/26-21 §32 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Protokoll rådet för funktionshinderfrågor 
2021 
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2021-09-23 

§ 33 
Protokoll pensionärsrådet 2021  
SÖD 2021/25 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 13 september 
2021 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/25-23 §33 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Protokoll pensionärsrådet 2021 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

§ 34 
Protokoll förvaltningsgruppen 2021  
SÖD 2021/27 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde den 13 september 
2021 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/27-21 §34 den 23 september 2021, Södermalms 
stadsdelsnämnd Protokoll förvaltningsgruppen 2021 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

§ 35 
Information från förvaltningen  

Sammanfattning av ärendet  
Ingen information presenterades från förvaltningen. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

§ 36 
Övriga frågor  

Sammanfattning av ärendet  
Inga övriga frågor ställdes. 
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